
Zápis 
ze 75. zasedání předsednictva GA AV konaného dne 24. května 2007 

 
Přítomni: Dr. J. Gabriel, doc. L. Petráňová, prof. Š. Schwabik, Dr. J. Velemínský,  
 Ing. J. Skřivanová, A. Černá 
 
 
1. A. Černá informovala předsednictvo o závěrech Komise pro přijímání návrhů projektů do 

veřejné soutěže. Podle protokolu komise byly ze soutěže vyloučeny z formálních důvodů 
2 standardní a 1 juniorský projekt. Seznam návrhů projektů, které mohou k vyloučení 
doporučit oborové rady, především proto, že nemají charakter základního výzkumu, bude 
přílohou protokolu přijímací komise.  

2. Členům PGA byla předána tabulka s vahami odpovědí v oponentském posudku tak, jak 
byly použity pro zpracování posudků v XVII. kole. Vzhledem k tomu, že bylo pro nové 
kolo změněno pořadí otázek a v několika případech i jejich obsah je třeba upravit způsob 
přepočtu. Bylo dohodnuto, že jednotliví členové PGA pošlou mailem svůj návrh na váhy 
odpovědí a na tomto základě bude zpracována definitivní verze pro kvantifikaci 
oponentských posudků.  

3. PGA zvažovalo, zda současný způsob stanovení limitu pro režii pracoviště (15 % 
grantových věcných prostředků) je optimální. Předsednictvo se shodlo, že bude vhodnější 
stanovit tento limit ve výši 15% grantových neinvestičních prostředků. Definitivní 
rozhodnutí padne na příštím zasedání PGA po ověření, jak výši této částky stanovuje např. 
GAČR. 

4. Předsednictvo vzalo na vědomí zprávu Kontrolního odboru o kontrole, která proběhla na 
pracovištích AV ČR (GFÚ, ÚEB, ÚSP). Částky grantových prostředků, které byly podle 
KO použity v rozporu se zadáním uvedeným v návrhu projektu, byly v rozpětí, které 
GA AV toleruje. 

5. PGA projednalo stížnost pěti členů OR 5, kteří mají výhrady proti vstupnímu hodnocení 
návrhů projektů panely OR. Odpověď připraví Dr. Gabriel. 

6. Návrh OR 2 na přesun projektu A201720801 (FAST VUT) ze standardních projektů do 
mezioborové kategorie PGA zamítlo, projekt zůstává v působnosti OR 2. 

7. Návrh OR 7 na vyřazení juniorského projektu B701310801 (ČZU) z veřejné soutěže PGA 
schválilo. Projekt nesplňuje podmínky stanovené v zadávací dokumentaci, projekt nemá 
charakter základního výzkumu. 

8. Člen OR 4 Prof. Zdeněk Samec byl jmenován Akademickou radou ředitelem ÚFCH JH na 
pětileté funkční období od 1. května 2007. Z tohoto důvodu abdikoval na členství v OR. 
OR 4 rozhodla, že doplnění o dalšího člena není nutné. 

9. PGA vyslechlo návrh Dr. Velemínského a OR 6 na vyloučení 4 návrhů juniorských 
projektů (B600050806, B600050810, B600050811, B601110814) z veřejné soutěže. 
Předsednictvo přijalo bez výhrad zdůvodnění a rozhodlo uvedené projekty ze soutěže 
vyloučit. V zadávací dokumentaci pro podávání návrhů juniorských projektů je stanovena 
podmínka, že navrhovatel musí samostatně formulovat vlastní tématiku. Vzhledem 
k tomu, že stejné projekty byly podány také do veřejné soutěže o standardních granty 
pouze s tím rozdílem, že návrh podal jiný člen téhož řešitelského týmu, není uvedená 
podmínka splněna a návrhy proto nelze do soutěže o juniorské grantové projekty přijmout. 



10. PGA projednalo a schválilo předložené žádosti řešitelů projektů o změny ve 
složení řešitelských týmů a přesuny finančních prostředků. 

11. Příští zasedání PGA se bude konat dle potřeby.  

 
 
 
 
 
Zapsaly: A. Černá       Schválil: J. Gabriel 
 J. Skřivanová 
 
 
 


